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Protokół Nr ORN.0012.3.2.2014 

posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej, Ochrony Zdrowia i 

Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku odbytego w dniu 26 lutego 2014 r. 
 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego – Wioletta 

Biszewska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 Burmistrz – Wacław Olszewski 

 Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel, 

 Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz, 

 Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska, 

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska Urzędu 

Miejskiego – Maria Kisielska, 

 Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Urzędu Miejskiego – Elżbieta 

Rękawek, 

 Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Olecku – Maria Siemaszko-

Kozielska, 

 przedstawiciel lokalnej prasy – Zbigniew Malinowski. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

powitał przybyłych na posiedzenie komisji. Poinformował, iż weszła w życie uchwała Rady 

Miejskiej w sprawie zmiany Statutu Gminy Olecko. Stosownie do zapisów uchwały, jeżeli 

przerwa między posiedzeniami Rady lub Komisji wynosi więcej niż 30 dni i w tym czasie 

radni nie zgłosili zastrzeżeń do protokołu, protokół uznaje się za przyjęty i nie ma 

konieczności przyjmowania go poprzez głosowanie. Przerwa między posiedzeniami komisji 

była dłuższa niż 30 dni, uwag do protokołu z ostatniego posiedzenia komisji nie wniesiono,  

w związku z tym protokół został przyjęty i nie będzie poddawany pod głosowanie na 

dzisiejszym posiedzeniu komisji.   

Przedstawił następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

2. Sprawy wniesione. 

3. Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, kiedy będzie opracowywany plan pracy komisji? 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

odpowiedział, że w punkcie „Wolne Wnioski”.  

 

Innych uwag do porządku nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie przyjęła powyższy porządek posiedzenia.  
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Do punktu 1 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

 

 

a) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie 

gminy środków stanowiących fundusz sołecki 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

wyjaśniła, iż co roku do końca marca Rada Miejska wyraża opinię, czy wyodrębnia  

w budżecie gminy na rok przyszły fundusz sołecki czy nie. Od kilku lat Rada decydowała  

o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki i taki został 

przygotowany projekt uchwały.  

  

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na wyodrębnienie w budżecie gminy środków stanowiących fundusz sołecki. 

 

 

b) projekt uchwały w sprawie wskazania radnego Rady Miejskiej w Olecku do 

Oleckiej Rady Młodzieżowej  

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

poinformowała, iż w styczniu zakończyła się dwuletnia kadencja Oleckiej Rady 

Młodzieżowej. Burmistrz zarządził wybory na piątek 14 marca 2014 r. w szkołach oraz na  

sobotę 15 marca 2014 r. w Regionalnym Ośrodku Kultury w Olecku - „Mazury Garbate”. 

Stosownie do zapisów Statutu Oleckiej Rady Młodzieżowej, po zarządzeniu wyborów Rada 

Miejska w Olecku wybiera spośród siebie radnego, który wejdzie z skład Oleckiej Rady 

Młodzieżowej. W poprzedniej kadencji był to radny Łukasz Jeleniewicz.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy są chętni? 

 

Sekretarz Gminy – Bożenna Wrzyszcz 

odpowiedziała, iż nie zadano takiego pytania. Na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury, 

Promocji Gminy, Sportu i Rekreacji zapytano Pana Łukasza Jeleniewicza czy wyraża zgodę 

na kandydowanie. Pan Jeleniewicz wyraził zgodę. Komisja Planowania, Budżetu  

i Gospodarki także poparła kandydaturę radnego Łukasza Jeleniewicza.  

 

Innych pytań nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja nie opiniowała projektu uchwały w sprawie wskazania radnego Rady Miejskiej  

w Olecku do Oleckiej Rady Młodzieżowej. 

Komisja jednogłośnie zgłosiła kandydaturę Łukasza Jeleniewicza na radnego Oleckiej Rady 

Młodzieżowej.  
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c) projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin 

w zakresie dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

 

d) projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

e) projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu osłonowego „Pomoc gminy  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

omówiła łącznie trzy powyższe projekty uchwał. 

Podjęcie przedmiotowych uchwał wynika z tego, iż z dniem 31 grudnia 2013 r. przestała 

obowiązywać ustawa, na podstawie której realizowany był program i od 1 stycznia 2014 r. 

weszła w życie uchwała Rady Ministrów z dnia 10 grudnia 2013 r. w sprawie ustanowienia 

wieloletniego programu wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc 

państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, określająca zasady udzielania pomocy  

w tym zakresie. Ponieważ uchwała Rady Ministrów nie jest ustawą, konieczne jest podjęcie 

przedmiotowych uchwał przez Radę Miejską, aby z programu mogły być dożywiane dzieci  

z rodzin, które nie przekraczają 150% kryterium dochodowego, a także żeby mogły być 

przyznawane zasiłki celowe na zakup żywności dla rodzin, które nie przekraczają 150% 

kryterium dochodowego.  

Trzeci projekt uchwały dotyczy przyjęcia programu osłonowego „Pomoc gminy w zakresie 

dożywiania” na lata 2014-2020. Niepodjęcie uchwał spowoduje, iż Ministerstwo nie przekaże 

środków na realizację programu i nie będą mogły być nim objęte osoby, których kryterium 

dochodowe jest podwyższone do 150% kryteriów obowiązujących w ramach ustawy  

o pomocy społecznej.  

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

zapytał, ile wynosi 150% kryterium dochodowego w złotych? 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, że dla osoby samotnej wynosi 813 zł, na osobę w rodzinie wynosi 684 zł.  

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

zapytał, czy gmina będzie partycypować w kosztach związanych z realizacją programu? 

 

Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, iż program jest współfinansowany przez gminę w wysokości około 20%. 

Pozostałe środki przekazywane są przez Wojewodę.  

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

zapytał, jaka liczba osób zostanie objęta programem? 
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Kierownik MOPS – Maria Siemaszko-Kozielska 

odpowiedziała, iż programem objętych będzie około 1.000 dzieci w szkołach. Oprócz tego 

osobom dotkniętym problemem alkoholowym zapewniona jest pomoc rzeczowa w formie 

gorącego posiłku.  

Dodała, iż przyznanie pomocy w formie posiłku nie wymagające przeprowadzenia 

rodzinnego wywiadu środowiskowego i wydania decyzji administracyjnej dla uczniów 

zgłaszających chęć zjedzenia posiłku możliwe jest pod warunkiem przyjęcia przez radę gminy 

uchwały o programie osłonowym. Umożliwi to objęcie dożywianiem uczniów wymagających 

tej formy pomocy zgłoszonych przez dyrektora szkoły do MOPS. Liczba uczniów  

w przypadku przyjęcia programu osłonowego nie może przekroczyć 20 % uczniów i dzieci 

dożywianych w szkołach i przedszkolach na terenie gminy w poprzednim miesiącu 

kalendarzowym. 

 

Innych uwag do projektów uchwał nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała: 

 projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania 

w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych 

dla osób objętych wieloletnim programem wspierania finansowego gmin w zakresie 

dożywiania „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

 projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do 

przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia 

pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem wspierania finansowego gmin w zakresie dożywiania „Pomoc Państwa 

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020, 

 projekt uchwały w sprawie uchwalenia Programu osłonowego „Pomoc gminy  

w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

 

 

f) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko 

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

poinformował, iż po zapoznaniu się z programem uważa, że edukacja poprzez rozwieszenie 

plakatów nie jest edukacją. Podczas wizyty w Bystrym – sprawozdanie z wizyty wraz  

z radnym Maciejem Juchniewiczem przedstawili na jednej z sesji – pracownik schroniska 

zadeklarował, iż może przyjechać do naszego miasta i opowiedzieć dzieciom i młodzieży na 

temat opieki nad psami, właściwego zachowania się w stosunku do zwierząt itp. Uważa, że 

należy zapisać to w programie.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

poinformowała, iż zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt obowiązek zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom należy do zadań własnych gminy. Aby wypełnić ten obowiązek 

Rada Miejska określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. Zmiana w porównaniu do 

lat ubiegłych dotyczy: 

 § 9 w którym wskazuje się, że nowym miejscem przekazania zwierząt gospodarskich 

jest Gospodarstwo Rolne w Łęgowie, 

 § 12 w którym mowa o finansowaniu zadania – zmieniają się kwoty przeznaczone na 

ten cel, zgodnie z uchwałą budżetową. 
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Na jednym z posiedzeń komisji radni wnioskowali o wprowadzenie zmian, które zostały 

potraktowane jako autopoprawki. W związku z wątpliwościami dotyczącymi elektronicznej 

identyfikacji i chipowania, proponuje się, aby w § 5 ust. 1 po wyrazach „elektroniczna 

identyfikacja” dopisać „(chipowanie)”.  Poprawka dotyczy także § 11, który otrzyma 

brzmienie: „Kampania edukacyjna skierowana będzie do wszystkich mieszkańców. Opierać 

się będzie na plakatach rozwieszanych na terenie miasta oraz rozdawanych w szkołach 

broszurkach informujących o korzyściach chipowania zwierząt i obowiązkach, jakie 

spoczywają na właścicielach.”. 

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

poddał pod rozwagę, aby w § 12 ust. 2 dopisać pkt 7 mówiący o tym, aby środki 

wydatkowane były także na edukację dzieci i młodzieży, polegającą na spotkaniach 

pracownika ze schroniska w Bystrym.  

Prosił członków komisji o poparcie wniosku.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, że wystąpienia pracownika schroniska byłyby także edukacją. Jeżeli w programie 

wymieniona jest firma VET-OL, to tylko dlatego, że zapewne została z nią podpisana 

stosowna umowa. Czy możemy wpisać spotkania z pracownikiem schroniska, nie mając 

podpisanej z nim umowy? Wydaje mu się, że nie można tego zrobić.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż zapisy wskazujące miejsca i adresy są to zapisy, które wynikają z wymogów 

ustawowych. Dlatego też zapisy te znalazły się w uchwale Rady Miejskiej. Wniosek Pana 

Janusza Żero jest jednym z elementów realizacji edukacji. Mogą to być pogadanki, plakaty, 

rozdawanie torebek na sprzątanie nieczystości. Wszystko to wiąże się z ogólnym pojęciem 

„edukacji”. Nie widzi potrzeby i miejsca w uchwale, aby zapis, o który wnosi radny, 

wprowadzać, wskazując konkretną osobę, która ma to zrealizować.  Wydając pieniądze 

publiczne musimy to zrobić w określonym trybie. Tryb musi być zachowany czy to poprzez 

zawarcie umowy, czy zlecenie wykonania zadania.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zaproponował, aby w § 11 po wyrazach „na plakatach rozwieszanych na terenie miasta” 

dopisać „prelekcjach, pogadankach”.  

 

Komisja zgodziła się z powyższą propozycją.  

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

stwierdził, iż dobrą formą edukacji mogłaby być kampania w prasie. 

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

oznajmiła, że związane jest to ze środkami finansowymi. 

 

Członek Komisji Wioletta Żukowska 

zwróciła uwagę, że w innych miastach (np. w Białymstoku) dobrym rozwiązaniem są 

tabliczki z informacją o tym, aby sprzątać po psach.  

 

Kierownik Wydziału GKO – Marianna Kisielska 

wyjaśniła, iż same tabliczki nie przyniosą efektu. Mieszkańcy muszą respektować nakazy.   

 

Innych uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
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Opinia komisji: 

Komisja uwzględniając autopoprawki jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko. 

 

 

g) projekt uchwały w sprawie w sprawie przystąpienia do sporządzenia Strategii 

Upowszechniania Kultury Fizycznej w Gminie Olecko na lata 2014-2020 

 

Burmistrz – Wacław Olszewski 

poinformował, iż opracowanie przedmiotowego dokumentu wynika z potrzeby zaspokojenia 

potrzeb mieszkańców w zakresie rozwoju kultury fizycznej i turystyki z wykorzystaniem 

terenów rekreacyjnych i urządzeń sportowych Gminy Olecko. Strategia będzie sporządzona 

we własnym zakresie. Konsultacje społeczne będą prowadzone w ramach realizacji projektu 

„Wzmocnienie konsultacji społecznych w powiecie oleckim” realizowanego przez 

Stowarzyszenie Pomocy Społecznej i Ochrony Zdrowia im. Św. Łukasza w partnerstwie  

z Powiatem Oleckim w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki współfinansowanego 

z Europejskiego Funduszu Społecznego. Do prac zaangażowane zostanie szerokie grono osób, 

w tym nauczycieli wychowania fizycznego, trenerów, chętnych radnych Rady Miejskiej. 

Zakończenie prac planowane jest do końca wakacji.  

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia Strategii Upowszechniania Kultury Fizycznej w Gminie Olecko na lata  

2014-2020. 

 

 

h) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na realizację projektu pod nazwą 

„Sport i turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin” w ramach 

Programu Współpracy Transgranicznej „Litwa-Polska” 2007-2013 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, iż Gmina Olecko złożyła wniosek na realizację projektu pod nazwą „Sport  

i turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin”. Wniosek otrzymał 

pozytywną ocenę merytoryczną i po negocjacjach został zatwierdzony do dofinansowania. 

Projekt będzie prowadzony i zarządzany przez Gminę Olecko. Uczestnikami projektu będą 

dzieci i młodzież z terenu naszej gminy oraz z Litwy. Projekt skupia się na organizacji 

następujących imprez: 

 Halowej Olimpiady Lekkoatletycznej dla 150 uczestników,  

 Minimundialu dla 120 uczestników, 

 obozu wodnego dla młodzieży dla 48 uczestników. 

W ramach projektu przewiduje się również doposażenie bazy sportowej w tartanową bieżnię 

lekkoatletyczną, miniplac zabaw, multistół gier, gry planszowe, zjeżdżalnię basenową, kajaki 

z wiosłami oraz kapokami. 

Okres realizacji projektu: od 1 marca do 31 sierpnia 2014 r. 

Całkowita wartość projektu wynosi 316.456,03 zł, będzie dofinansowany w 85%. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  
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Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na realizację projektu pod nazwą „Sport i turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej 

współpracy gmin” w ramach Programu Współpracy Transgranicznej „Litwa-Polska”  

2007-2013. 

 

 

i) projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/386/10 

Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi im. 

Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach 

 

j) w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/387/10 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Judzikach 

 

k) w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/388/10 Rady Miejskiej  

w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu Wychowania 

Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

omówiła łącznie trzy wyżej wymienione projekty uchwał.  

Zespoły wychowania przedszkolnego powstały w 2009-2010 roku, kiedy realizowane był 

projekty z Europejskiego Funduszu Społecznego. Zespół wychowania przedszkolnego, 

zgodnie z ustawą o systemie oświaty, jest to jedna z form wychowania przedszkolnego. 

Zespół nie posiada statutu, natomiast jego organizację ustala organ prowadzący, którym jest 

Rada Miejska. Dotychczasowa organizacja zespołu wymaga zmian, m.in. z powodu zmiany 

obowiązujących przepisów zawartych w ustawie o systemie oświaty w zakresie rekrutacji do 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, z powodu zmiany nazwy szkoły przy 

której zorganizowany jest zespół (w przypadku zespołu wychowania przedszkolnego  

w Gąskach).  

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

zapytał, czy środki finansowe na funkcjonowanie zespołów wychowania przedszkolnego będą 

pochodziły z budżetu gminy? 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że tak. 

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

zapytał, czy przy realizacji projektu zatrudnieni byli dodatkowi nauczyciele? 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, iż projekt realizowany był przez dwa lata. W ramach projektu 

wyremontowano pomieszczenia przeznaczone na zespoły wychowania przedszkolnego oraz 

zakupiono kompletne wyposażenie. W związku z tym, że zespoły cieszą się bardzo dużym 

zainteresowaniem, postanowiono, że będą kontynuowane. Na terenach miejskich jest wiele 

przedszkoli (publiczne i niepublicznych). Na terenach wiejskich przedszkoli nie ma. Zespoły 

różnią się od przedszkola tym, że dzieci w zespole przebywają mniejszą liczbę godzin. Etat 

nauczyciela w zespole uzależniony jest od liczby dzieci. Minimalna tygodniowa liczba godzin 

jest to 12, maksymalna 25 godzin.  
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał o dojazd? 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że dzieci dojeżdżają autokarami szkolnymi.   

 

Innych uwag nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała: 

 projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/386/10 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej z Oddziałami Integracyjnymi 

im. Marszałka Józefa Piłsudskiego w Gąskach, 

 projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/387/10 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Judzikach, 

 projekt uchwały w sprawie zmiany załącznika nr 1 do uchwały Nr XLI/388/10 Rady 

Miejskiej w Olecku z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie utworzenia Zespołu 

Wychowania Przedszkolnego w Szkole Podstawowej w Babkach Oleckich. 

 

 

l) w sprawie zmiany uchwały Nr ORN.0007.2.2014 Rady Miejskiej w Olecku  

z dnia 24 stycznia 2014 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych oraz trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości ich wykorzystywania 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

poinformowała, iż Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie po wstępnym badaniu 

uchwały Rady Miejskiej z dnia 24 stycznia 2014 r. stwierdziła że zapisy § 5 ust. 2 oraz  

§ 7 mogą naruszać zapisy ustawy o systemie oświaty. W związku z powyższym proponuje się 

wykreślenie § 7 a także zmianę § 5 ust. 2, który otrzymuje brzmienie: 

„2. Kwota dotacji na każdy kolejny miesiąc ustalana jest na podstawie informacji od osoby 

prowadzącej jednostkę o faktycznej liczbie uczniów za miesiąc poprzedni wg stanu na  

15 dzień miesiąca – przekazywanej do Burmistrza do dnia 10 każdego miesiąca, na 

formularzu stanowiącym załącznik nr 2. Dokumenty podpisuje osoba prowadząca dotowaną 

placówkę lub osoba upoważniona przez tę osobę.”. 

Zapis ten obecnie brzmi: 

„2. Kwota dotacji na każdy kolejny miesiąc ustalana jest na podstawie informacji od osoby 

prowadzącej jednostkę o faktycznej liczbie uczniów za miesiąc poprzedni wg stanu na  

15 dzień miesiąca oraz liczby uczniów na 1 dzień kolejnego miesiąca – przekazywanej do 

Burmistrza do dnia 10 każdego miesiąca, na formularzu stanowiącym załącznik nr 2. 

Dokumenty podpisuje osoba prowadząca dotowaną placówkę lub osoba upoważniona przez tę 

osobę.”. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano. 

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały 

Nr ORN.0007.2.2014 Rady Miejskiej w Olecku z dnia 24 stycznia 2014 r. w sprawie trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych 

oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystywania. 
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ł) w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne udostępnienie nieruchomości  

w  drodze bezprzetargowej 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

wyjaśniła, iż dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 3 w Olecku zwróciła się do Burmistrza  

o wyrażenie zgody na nieodpłatne udostepnienie części nieruchomości w drodze 

bezprzetargowej na rzecz Urzędu Marszałkowskiego. Na przedmiotowej nieruchomości 

planowane jest zamontowanie urządzeń, które stanowią elementy „Sieci Szerokopasmowej 

Polski Wschodniej – województwo warmińsko-mazurskie”.   

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy wiąże się to z kosztami? 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że nie.  

 

Innych pytań nie zgłaszano. 

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na nieodpłatne udostępnienie nieruchomości w  drodze bezprzetargowej. 

 

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

korzystając z obecności Pani Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu odniósł się do 

otrzymanej odpowiedzi na interpelację w sprawie dzieci z Domu Dziecka. Zapytał, czy jego 

interpelacja została przekazana do powiatu? 

 

Kierownik Wydziału EK – Elżbieta Rękawek 

odpowiedziała, że nie. Po rozmowach z Dyrektorem MOSiR, który potwierdził zgłaszane 

przez radnego problemy i dodatkowo przeprowadził rozmowę z dyrekcją Domu Dziecka, 

ustalono, że interpelacja nie zostanie przekazana.  

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

stwierdził, iż nie o to mu chodziło. Funkcjonowanie Domu Dziecka jest w kompetencji 

powiatu. Zgłosił interpelację po to, aby zwrócić uwagę na problem. Nie uważa, że winne są 

dzieci. Winę ponoszą opiekunowie i dyrekcja Domu Dziecka. Dzieci nie powinny być 

pozostawione bez opieki. Chciał się dowiedzieć dlaczego tak się dzieje, że dzieci nie są 

uczone prawidłowych zachowań. Chodziło mu o to, aby zostało to skierowane do organu 

nadzorującego, czyli powiatu. Prosił, aby zrealizować to, o co interpelował.  

 

 

m) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Olecko na lata 2014 – 2022 

 

n) projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2014 rok 

 

Skarbnik Gminy – Bożena Kozielska 

omówiła łącznie dwa projekty uchwał. Wyjaśniła, iż zmiany dotyczą projektów: 
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 „Partnerstwo na rzecz ochrony wód obszaru transgranicznego Litwa-Polska-Rosja – 

Sieć wodociągowa Kukowo – Zajdy – Zabielne, kanalizacja sanitarna Olecko – 

Kukowo, przydomowe oczyszczalnie ścieków” – nazwę zadania dostosowuje się do 

rozszerzonego zakresu, zwiększa się wartość zadania o 375.324 zł; 

 „Z myślą o przyszłości” – zwiększa się plan dochodów i plan wydatków o kwotę  

8.650 zł. Projekt realizowane jest w ramach umowy partnerskiej, gdzie liderem jest 

Powiat Olecki, reprezentowany przez Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy; 

 „Sport i Turystyka bez granic – wzmacnianie partnerskiej współpracy gmin” – 

zwiększa się plan dochodów i wydatków w związku z realizacją projektu. Projekt jest 

dofinansowany do 85 % kosztów kwalifikowanych, wkład własny gminy wynosi 

46.584 zł. 

 „Poznawanie Naszego Światowego Dziedzictwa” w ramach Programu „Uczenie się 

przez całe życie” Comenius Partnerski Projekt Szkół – przenosi się z 2013 roku na 

29014 rok środki w wysokości 2.407 zł. 

Dochody ogółem zwiększa się o 2.140.257 zł, natomiast wydatki zwiększa się o 2.706.841 zł. 

Po stronie przychodów wprowadza się plan wolnych środków jako nadwyżki środków 

pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu, wynikających z rozliczeń wyemitowanych 

papierów wartościowych, kredytów i pożyczek z lat ubiegłych w wysokości 566.584 zł. 

 

Uwag do projektu uchwały nie zgłaszano.  

 

Opinia komisji: 

Komisja jednogłośnie  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Olecko na lata 2014 – 2022. 

 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2014 rok. 

 

 

Na tym punkt zakończono.  

 

 

Do punktu 3 – Sprawy wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, że do komisji wpłynęły następujące sprawy: 

 Wojewoda Warmińsko-Mazurski złożył skargę na uchwałę Nr ORN.0007.70.2013 

Rady Miejskiej w Olecku z dnia 30 grudnia 2013 r. w sprawie uwarunkowań  

i kierunków rozwoju energetyki opartej na odnawialnych źródłach energii na terenie 

Gminy Olecko, wnosząc o stwierdzenie nieważności uchwały; 

 Komisarz Wyborczy w Olsztynie przekazał informację dotyczącą podziału gminy na 

okręgi wyborcze; 

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie przekazała opinię o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Gminy Olecko na podstawie przyjętej przez jednostkę 

samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2014-2022 oraz 

uchwały budżetowej na rok 2014. Opinia jest pozytywna; 

 Burmistrz przedłożył informację na temat podmiotów obowiązanych do przyjęcia 

skazanych w celu wykonania nieodpłatnej kontrolowanej pracy na cele społeczne oraz 

pracy społecznie użytecznej; 

 Dyrektor Gimnazjum Nr 2 w Olecku przekazała informację na temat zawartych umów 

najmu; 
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 wpłynął do wiadomości wniosek do Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Olecko, w związku z planowaną lokalizacją 

na terenie gminy elektrowni wiatrowych. 

Kopie pism dostępne są do wglądu w biurze Rady Miejskiej.  

 

Na tym punkt zakończono. 

 

 

Do punktu 4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Janusz Żero 

Przytoczył dwa przykłady potraktowania pacjentów w naszym szpitalu.  

Jedna z mieszkanek Olecka otrzymała od lekarza rodzinnego skierowanie do szpitala ze 

względu na bóle głowy i nudności. Kiedy zgłosiła się do szpitala, lekarz dyżurujący na izbie 

przyjęć odmówił przyjęcia na oddział i skierował do poradni neurologicznej. Przed wyjściem 

z izby chora zgłaszała, iż nadal boli ją głowa i ma nudności. Zaproponowano jej kroplówkę  

z lekiem przeciwbólowym. Odmówiła, twierdząc, że leki weźmie w domu. Po powrocie do 

domu straciła przytomność i została przewieziona do szpitala. Otrzymała leki, pobrano jej 

krew na badania i następnego dnia wypuszczono do domu. Obecnie kobieta ta ponownie 

trafiła do szpitala.  

Dwuletnie dziecko doznało poparzeń II stopnia.  Ojciec dziecka przywiózł je do oleckiego 

szpitala, jednak okazało się, że należy je przewieźć do innego szpitala. Dziecko to zostało 

przewiezione do szpitala do Suwałk prywatnym samochodem, a nie karetką, chociaż stan 

dziecka był ciężki.  

Biorąc pod uwagę powyższe przypadki uważa, że komisja, która w swojej nazwie ma ochronę 

zdrowia, powinna zwrócić się do szpitala o przedstawienie procedur jakie obowiązują przy 

korzystaniu z karetki lub jak mają być potraktowani pacjenci w izbie przyjęć przy przyjęciu 

do szpitala.  

 

Z-ca Burmistrza – Henryk Trznadel 

uważa, że pismo komisja powinna skierować do starostwa, ewentualnie do wiadomości 

przekazać Przewodniczącemu Rady Powiatu. 

 

Komisja ustaliła, iż wystąpi z pismem do Starostwa Powiatowego w Olecku oraz 

Przewodniczącego Rady Powiatu w Olecku z prośbą o przedstawienie procedur, jakie są 

stosowane w przypadku transportu chorego do innego szpitala, a także procedur  

i warunków jakie należy spełnić przy przyjęciu do szpitala.  

 

 

Zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami komisja przyjęła następujące tematy do planu pracy 

komisji na 2014 rok: 

 miesiąc marzec – Sytuacja ludzi bezdomnych, 

 miesiąc kwiecień – Funkcjonowanie „OLMEDICA” w Olecku sp.z o.o., 

 miesiąc czerwiec – Funkcjonowanie Przedszkola z Oddziałami Integracyjnymi  

w Olecku.  

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

 

 

 Protokołowała      Przewodniczący Komisji 

        Wioletta Biszewska                        Leszek Olszewski 

      


